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Vážení občané!   
 

V minulých doudlebských zprávách jsem vás seznámil se 
začínající rekonstrukcí vodovodu. Přestože stavebním pracím přeje 
počasí, vyskytlo se během provádění pokládky vodovodu více problémů 
než firma očekávala. Kromě souběhu a křížení s ostatními sítěmi nás 
poměrně hodně pozlobil v ulici Jiráskově bývalý přivaděč průmyslové 
vody z Mníšku do dnes již neexistujícího závodu Perla. Také přepojování 
starých řadů, obzvláště pak azbestových trubek, se neobešlo bez 
problémů. A tak i plánovaná přerušení dodávky pitné vody byla 
prodlužována a vám všem, kteří jste byli takto omezeni, bych se rád 
omluvil. 

V současné době je nové potrubí již zapojené do sítě a na řadu 
přišlo napojování přípojek k jednotlivým rodinným domům. Určitě jste 
zaznamenali, že došlo též ke zlepšení tlaku vody v potrubí - o cca 0,5 
atmosféry. 

Po dokončení zemních prací bude v jarních měsících provedena 
úprava všech povrchů tak, aby mohla být tato investice do konce června 
zkolaudována. 

Vzhledem k tomu, že na tuto akci byly poskytnuty dotační 
prostředky z Královéhradeckého kraje, je naší povinností v souladu se 
smlouvou, tuto skutečnost publikovat. 

Letošní rok byl pracovně náročný a utekl jako voda a i když tomu 
počasí neodpovídá, dostali jsme se najednou do jeho posledních dnů. 
Dovolte mi, abych tímto způsobem poděkoval za dobrou práci 
zastupitelům městyse a členům jednotlivých komisí a výborů, 
pracovníkům úřadu městyse, dobrovolným hasičům, cvičitelům v jejich 
organizacích a všem občanům, kteří nám v průběhu roku pomáhali. 

Přeji vám všem klidné a radostné prožití vánočních svátků a do 
nového roku pevné zdraví, hodně síly, trpělivosti a tolerance. 

 
Jiří Kaplan, starosta městyse 
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Doudleby jako samosprávná obec 
 

V měsíci  srpnu a září vyvolaly na mnoha místech Čech velké 
škody povodně. Na pomoc postiženým poskytla obec 200 zlatých. 
V červnu zažili doudlebští velké oslavy 25letého působení řídícího učitele 
A. Stahla. Podrobné vylíčení průběhu přinesl Posel z Podhoří a výstřižek 
z něj najdeme  v zápisu školní kroniky.                             
    K budce, která sloužila expedientovi cukrovaru přistavěli v roce 
1890 jednoduchou čekárnu.  

Přidělen byl i druhý expedient, který se s předchozím střídal při 
výdeji jízdenek a předávání 
vagonů. Od této doby byla zde 
přebírána a předávána též 
vamberská pošta, dosud 
přebíraná v Kostelci nad 

Orlicí. Zastávka sloužila až do postavení 
nového nádraží a lze ji vidět v sousedství 
strážního domku u železničního přejezdu 
(nápis Doudleby nad Orlicí je z doby 
pozdější). 
    Ohlas úspěšné Světové výstavy 
v Praze v roce 1891 se nejspíše projevil v úsilí učitelského sboru přeměnit 
obecní pozemek před školou v park. Křoviny včetně vzácných druhů byly 
získány od místních či přespolních občanů a z darů továrny. Školní 
mládež osázela také Bělisko olšemi a akáty, zakoupilo je obecní 
zastupitelstvo. Pozornost byla věnována i zušlechtění ovocných stromů 
na obecních pozemcích              i u jednotlivých občanů. Rouby byly 
získány ze šlechtitelského ústavu v Troji (třešně) a z Dřevíče u Jičína 
(švestky). Návštěva císaře na Pražské výstavě byla podnětem k rozsáhlým 
oslavám  i v Doudlebách s ústřední úlohou školy a učitelů. Samotné 
výstavy se zúčastnilo ze školy jen několik jednotlivců, neboť žáci 
pocházeli převážně z chudých rodin         a dobrodinci, kteří by pomohli 



s úhradou se nenašli. Počasí v roce 1891 mělo opět negativní vliv na 
úrodu. 
    Na začátku roku 1892 došlo ke změně řídícího školy. Dosavadní 
pan řídící A. Stahl byl jmenován řídícím ve Vamberku a správou školy 
pověřen pan V. Hruška, který převzal po A. Stahlovi i psaní školní 
kroniky. Po 27 letech činnosti bylo loučení pro pana řídícího, učitele, 
žáky i občany velice dojemné, ale také obzvláště smutné. Posel z Podhoří 
zachoval v příspěvku průběh loučení, zatímco své dojmy  pan řídící 
zapsal do školní kroniky. Sbor byl doplněn o podučitelku sl. A. Kopeckou 
z Vamberka. 
   Za účasti místních spolků i obecního výboru oslavili doudlebští 
300 let od narození J. A. Komenského slavnostním průvodem s hudbou, 
lampiony a divadelním představením 27. března. Na konci školního roku 
byla vyřešena i otázka nového řídícího. Zatímco pověřený zástupce  byl 
přeložen do Kostelce nad Orlicí, novým řídícím učitelem byl jmenován 
pan T. Sedloň, dosavadní řídící učitel v Merklovicích. 
   K místním výrobním závodům přibyl v roce 1893 další. Jindřich 
Bergman s matkou Annou, kteří se v 70. letech z Chocně přistěhovali do 
Vyhnánova, kde v bývalé pálence vyráběli vatu, postavili továrnu 
v Doudlebách a u ní obytný dům s kancelářemi (čp. 94).  

Ve stejném roce se divadelní ochotníci sjednotili ve spolku 
zvaném, „Orlice“. Jak jsme již dříve uvedli, odrážela se jejich intenzivní 
činnost ve zprávách v Poslu    z Podhoří. Zprávy byly provázeny i 
informacemi        o další společenské činnosti v Doudlebách,    o různých 
přednáškách, zábavách a večírcích, které připravovaly různé skupiny 
obyvatelstva..  V závislosti na rozvoji podnikatelské činnosti v různých 
oborech nastávalo v české společnosti i v jednotlivých místech výrazné 
členění v hospodářské, společenské, sociální i politické oblasti. 
Formovaly se jednotlivé skupiny podnikatelské i zaměstnanecké. Jejich 
vzájemné vztahy byly značně    komplikovány národnostními rozdíly. 
V důsledku těchto skutečností pronikaly od poloviny 90. let  do popředí 
stále více zprávy a informace politického charakteru. 
 

pokračování příště 
 Jan Kaplan, kronikář 

 

 

O čem se jedná na radě… 
 
 Rada městyse se na svých zasedáních zabývá nejen řešením 
úkolů pro zlepšení chodu obce a zajišťováním plnění všech 
naplánovaných akcí sloužících našim spoluobčanům, ale musí řešit           
i některé drobné, někdy i nepopulární věci, které negativně ovlivňují dění 
v městysi. Jedním z takových nepopulárních opatření, kterým se rada 
městyse zabývala na několika jednáních, bylo vymáhání dluhů od našich 
spoluobčanů za nájemné v obecních bytech. Protože celková výše dluhů 
během roku narůstala a mnohdy nepomohlo ani uzavření splátkového 
kalendáře, rozhodla se rada městyse k razantnějšímu kroku při jejich 
vymáhání. Někteří dlužníci si z úřadu městyse udělali banku, která jim 
úspěšně zajišťovala bydlení  v obecních bytech, aniž by za toto bydlení 
platili. Navíc zaměstnávali pracovnice úřadu městyse sepisováním 
splátkových kalendářů, psaním upomínkových dopisů a sledováním 
splácení nebo nesplácení dluhů. Někteří zaplatili třeba jen jednu splátku 
z dlužné částky a další splátky neplatili a na běžné urgence nereagovali. 
 Tato skutečnost vedla radu městyse k zásadnímu kroku v řešení 
tohoto problému. Celá situace byla konzultována s advokátní kanceláří, 
která navrhla postup při vymáhání pohledávek. Prostřednictvím této 
kanceláře byl dlužníkům zaslán dopis, který byl posledním varováním 
před soudním vymáháním. Dlužníci byli upozorněni také na to,  že  
soudní vymáhání pohledávky bude pro ně podstatně dražší, nežli řádné 
uhrazení dlužné částky. V případě, že dlužníci nebudou na tyto dopisy 
reagovat a dluh nezaplatí, bude tedy dluh vymáhán pro ně dražší – soudní 
cestou. Samozřejmě, že s těmito dlužníky bude ukončena nájemní 
smlouva a budou muset obecní byt vyklidit. Nadále s nimi nebude 
nájemní smlouva uzavřena. Popisované případy se týkají zatím třech 
největších dlužníků, kteří dluží cca 40 000,- Kč (dohromady). S dalšími 
občany – nájemníky obecních bytů - bude nájemní smlouva zatím na 
dobu určitou uzavřena pouze po úhradě dlužné částky. Jedná se o občany, 
kteří dluží menší částky. V případě, že nebude dluh uhrazen                   
do 15. prosince, nebude ani s nimi uzavřena nová nájemní smlouva          
a budou muset byt k 31. 12. 2011 vyklidit a klíče odevzdat na úřadu 
městyse. Věříme, že si tito občané uvědomí, že jejich základní povinností, 
pokud chtějí bydlet v obecních bytech, je řádné placení nájemného           



a všech služeb, které s bydlením souvisí. Není možno, aby nadále na 
neplatiče dopláceli slušní občané našeho městyse, kteří si řádně svoje 
povinnosti plní. Rada městyse bude i nadále sledovat řádné a včasné 
úhrady nejen za nájemné, ale i za další služby, které městys pro občany 
zajišťuje, jako je stočné, odvoz komunálních odpadků, poplatek za psy    
a podobně.  
 Věříme, že v příštím roce bude méně neplatičů nežli letos, a že 
nebudeme muset při vymáhání dlužných částek používat tak razantní 
opatření, jako je soudní vymáhání nebo i vystěhování z bytu. 
 Protože se velice rychlé blíží vánoční svátky a po nich i konec 
letošního roku, chci všem spoluobčanům poděkovat za jejich spolupráci  
a pomoc při řešení náročných úkolů v roce 2011 a popřát všem krásné     
a veselé svátky vánoční, hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a hlavně hodně 
sil do nového roku 2012. 
 

Jiří Skalický, místostarota městyse 
------------------------------------------------------------------------------ 

 
Zpráva o stavu požární ochrany za rok 2011 
  

Na základě požárního řádu městyse překládám zprávu o 
stavu požární ochrany za rok 2011. 

Letošní rok patřil opět mezi ty rušnější. Zásahová 
jednotka vyjížděla na pokyn operačního střediska 10x: 

 

- 4. ledna: požár v areálu bývalé Perly, výjezd do 7 min., 11 členů, zásah 
trval 4 hodiny, použity dýchací přístroje; 

- 19.  června:   požár    osobního  automobilu   Polom,  výjezd   do 6 min.,  
13 členů, zásah trval 0,5 hodiny; 

- 22. června:  planý  poplach  požár  rodinného domu Školní ulice, výjezd   
do 4 min., 13 členů; 

- 29. června:   požár  střechy   na  zemědělském   objektu  Vrbice,   výjezd  
do 7 minut,    9 členů,    zásah   trval   1 hodinu a   35 minut,   použity    
dýchací přístroje; 

- 30. června:   technická   pomoc   při úniku plynu   Na Parkovišti,  výjezd  
do 7 minut, 7 členů, zásah trval 28 minut; 

- 10. července: planý poplach požár základní školy. Jednotka nevyjížděla,  

zůstala  v  pohotovosti  na vlastní  stanici,   šlo  o poruchu  požárního  
čidla, 12 členů; 

- 5. září: technická  pomoc   po prudkém  dešti Záměl,   výjezd  do 9 min.,       
12  členů, zásah trval 1 hodinu a 5 minut; 

- 5. září: technická pomoc  po prudkém  dešti  Rybná n. Zdob.  V průběhu  
zásahu  v Záměli  byla  jednotka  převelena  na další  zásah do Rybné  
nad Zdobnicí, 12 členů, zásah trval 5 hodin; 

- 20. října:   prověřovací   poplach   pro  splnění   norem  pro  zařazení  do  
kategorie JPO III. Jednotka požadované časové limity splnila; 

- 6. listopadu:  požár   rodinného domu  Švermova  65,  výjezd  do 6 min.,  
12 členů, zásah trval 9 hodin a 46 minut, použity dýchací přístroje. 

 

Začátkem roku bylo dokončeno přezbrojení jednotky na nové 
dýchací přístroje PLUTO 300. Nové přístroje nám umožnily provádění 
těch nejtěžších zásahů s přiměřeným množstvím rizik pro zasahující 
hasiče. Letošní zásahy nás přesvědčily o správnosti nákupu těchto 
přístrojů. 

 
Jednotka také vyjížděla na pokyn starosty: 

- 30. dubna: požární hlídka při pálení čarodějnic; 
- 27. července: čištění kanalizace v místní části „Slovensko“; 
- 31. srpna: mytí chodníku u školky; 
- 25. listopadu: čerpání vody v Jiráskově ulice; 
- 25. listopadu: řízení  dopravy při rozsvěcení vánočního stromu a požární  
      dohled při ohňostroji; 
- 1. prosince: čerpání vody v Jiráskově ulici; 
- 2. prosince: mytí ulice Školní a Na Benátkách. 
 

Zásahová jednotka má 19 členů, z toho 18 mužů a 1 ženu. Při 
zásazích a technické pomoci odpracovali členové 396 hodin. Dle pokynů 
GŘ HZS bylo provedeno proškolení zásahové jednotky ve dnech          
19. a 20. února a poté 12. a 13. března. 

Byly také obnoveny požadované odbornosti, účasti na školení      
a provedení předepsaných zkoušek: 

- 18. února: školení obsluhy motorové pily; 
- 4. března: strojníci - Bílé Poličany, účast 2 členů; 
- 4. a 5. března: velitel - Bílé Poličany, 1 člen; 



- 30. března až 1. dubna a 28. až 29. dubna: 6x strojník; 
- 16. dubna: 16 členů - cyklické školení nositelů dýchací techniky; 
- 22. a 23. dubna: školení vedoucích mládeže; 
- 26. dubna: zkoušky Hasič II. st.; 
- 29. a 30. dubna:  cyklické školení velitelů jednotek  PO v Rychnově nad  

Kněžnou, účast 3 členů; 
- 7. května:  cyklické   školení  strojníků   jednotek   PO  v Rychnově nad  
       Kněžnou, účast 3 členů; 
- 10. června: profesní školení řidičů jednotek PO; 
- 18. června: velitelský den v Rychnově nad Kněžnou; 
- 24. srpna: školení velitelů, výcvik s použitím termokamer, účast 3 členů; 
- 8. října:  proběhlo  školení  a  zkoušky  6  členů  pro  provádění  prací ve  

výškách     technikou     průmyslového     lezectví,     na   pracovištích  
s  nebezpečím   pádu   z  výšky  nebo  hloubky,   prováděny   postupy  
průmyslového  lezectví a IZS.  Po vybavení  jednotky  prostředky pro  
tuto činnost budeme schopni provádět i tyto záchranné práce. 

 

Při školeních a výcviku odpracovali členové 1098 hodin. 
Také byly prováděny opravy a údržba nám svěřené techniky. Byla 

provedena příprava na TP motorových vozidel i samotné TP. V případě 
Avie 30 jsme byli úspěšní až na druhý pokus vzhledem ke stáří vozidla.  
V příštím období bude nutné se zamyslet nad obnovou této techniky. Při 
opravách a údržbě bylo odpracováno 664 hod. 

Pokračovala práce s mladými hasiči. V současné době má náš 
kroužek 15 dětí. Od 26. února do 5. března proběhl zimní tábor pro 
hasičskou mládež za účasti 53 dětí a v termínu od 16. do 29. července 
letní tábor pro mladé hasiče - účast 63 dětí. Při této zmínce toho bodu, 
bych chtěl poděkovat za příspěvek na mladé hasiče, bez kterého bychom 
tuto činnost nebyli schopni zajistit. 

Dne 31. března rada městyse podala žádost o změnu kategorie      
z JPO V na JPO III. Možnost podání této žádosti i kladný ohlas na HZS 
svědčí o dobré připravenosti naší jednotky i o úspěšných zásazích. 

Vzhledem k očekávanému přeřazení jednotky byla také odložena 
aktualizace požárního řádu městyse. 

Začátkem roku rada i zastupitelstvo městyse projednalo finanční 
zabezpečení zásahové jednotky. Byl schválen dodatek k zřizovací listině 
zásahové jednotky a vytvořen fond pro obnovu požární techniky. Věříme, 

že pokud bude dodržován dohodnutý finanční rámec, že financování 
požární ochrany bude zajištěno. 

 
Závěrem bych chtěl konstatovat, že hasiči odpracovali ve 

prospěch městyse bezplatně 2158 hodin. 
Všem, kteří se na této prospěšné činnosti podíleli, bych chtěl touto 

cestou poděkovat a vyslovit přesvědčení, že v ní budou pokračovat           
i v následujícím období. 

 
                                                            velitel jednotky 

                                                            Ota Kopsa 
 

---------------------------------------------------------------------------- 
 
Elektronické občanské průkazy 
 

Od 1. ledna 2012 se začínají na všech pověřených úřadech 
vydávat takzvané elektronické nebo digitální občanské průkazy. Matriční 
úřady již nebudou přebírat podklady pro jejich vydání a ani nebudou tyto 
občanské průkazy vydávat. 

Pro náš městys je tzv. nabíracím místem Městský úřad Kostelec 
nad Orlicí a postup při nabírání žádostí o vydání občanského průkazu 
bude podobný jako v případě cestovních pasů. K vydání nové „občanky“ 
již nebude třeba fotografie, občané budou fotografováni přímo v nabírací 
kanceláři.  

- V případě výměny ještě platného občanského průkazu postačí 
pouze stávající občanka.  

- V případě propadlého nebo ztraceného občanského průkazu 
MUSÍ  žadatel doložit rodný list nebo platný cestovní pas. 

Stávající občanské průkazy zůstávají v platnosti do doby, která je 
v nich uvedená, výměna se týká jen těch průkazů, kterým dojde platnost. 

 
Alena Červinková 

 
 
 



Místní knihovna  - předvánoční      
 

 

Pod stromeček knihu!  
 

Prodejní akce knihovny a nakladatelství Thovt se jistě už vepsala 
do podvědomí zájemců o koupi dobré dětské knihy v předvánoční době. 
Trvá do středy 21. prosince a letos nabízí i knihy s dalšími 
mimořádnými slevami. Edice Zločin na stopě z historie i z prostředí vědy, 
Vanda, Luštící minikriminálky, Modrožlutí ďáblové a loňské novinky 
Koňská síla, Pirátská princezna a Lovci strašidel jsou zlevněny na 95 Kč! 
Navíc - kdo si koupí Triceratopse nebo Mamuta z řady publikací 
s replikami koster, dostane Neandrtálce zdarma. 

Čerstvou novinkou k prodeji v knihovně je v Kostelci nad Orlicí 
vydaná a 1. prosince pokřtěná Černá kronika Posla z podhoří 1886 -
1916. Pozoruhodný soubor zpráv dokazuje, že život na přelomu minulého 
a předminulého století rozhodně nebyl jednodušší, ale přece jen se o něm 
psalo mnohem poetičtěji. Kniha obsahuje rejstřík a mnoho zmínek             
i o doudlebských „zločinech“ a „zločincích “. Sestavila ji Alena Janková 
a osobitými ilustracemi doprovodil Jaromír František Palme.  

 
Obrazy Karla Martince  
 

V prostorách knihovny můžete až do konce ledna 2012 shlédnout 
obrazy malíře, grafika a sběratele umění z Kostelce nad Orlicí, člena 
výtvarné skupiny Gama. Možnost získání i drobnější práce. 

 

Betlémské světlo v Doudlebách 
v knihovně od pondělí 19. 12. do středy 21. 12. 

v otevírací době, tzn. 9,00 -12,00 a 13,00 – 17,30 hodin 
 

Knihovna bude v týdnu od 26. do 30.  12.  zavřena. 
 
Všem čtenářům, návštěvníkům a příznivcům knihovny a knížek přeji 
příjemnou náladu už před svátky a Vánoce plné radosti a šťastných 
setkání. Ať vás zdraví a duševní pohoda doprovázejí celý příští rok 

Helena Hájková 

 
Poděkování 
Majitelům i personálu prodejny Koloniál Krejčí děkují 
za ochotu! 

vděční obyvatelé Doudleb nad Orlicí 
 

 
Náboženská obec Církve československé husitské v Kostelci nad Orlicí 
místní obec Doudleby nad Orlicí, Husův sbor; farářka  - administrátorka   
Mgr. Alena Naimanová,  bytem Rychnov  nad Kněžnou,  Bezručova 16, 

tel. 494-534854 nebo 739-071416 mail: naina@seznam.cz 
Bohoslužby každou 1. a 3. neděli v měsíci v 10 hodin  
Bohoslužby v lednu : neděle  1. ledna  a 15. ledna v 10 hod.  
Bohoslužby v únoru  : neděle  5. a 19. února v 10 hod.  
Bližší informace na vývěsce u sboru. 

 
------------------------------------------------------------------------ 

Třídění odpadu 
 

Doposud bylo v Doudlebách nad Orlicí možné odevzdávat 
tříditelný odpad na celkem 12 sběrných místech. Od příštího roku bude 
síť rozšířena o další dvě místa, a to v ulici Rudé armády u bytových domů 
a v ulici U parkoviště. Tříditelnými složkami jsou sklo bílé a barevné, 
plasty a papír.  

Elektrozařízení určená pro lidskou zábavu jako radia, počítače, 
videa, hračky na baterie apod. lze odevzdat do dvou červených kontejnerů 
v ulicích Jiráskova u sídliště a Švermova u sběrného dvora. Drobného 
elektroodpadu se můžete zbavit ve vestibulu budovy úřadu městyse, 
rovněž tak baterií, vysloužilých zářivek a úsporných žárovek. Objemově 
prostornější elektrozařízení odebíráme ve sběrném dvoře. Otevírací dobu 
a podrobnější informace naleznete na webu http://www.doudleby.cz. 

Ing. Milan Skalický, technik 
 

 



Úhrada poplatků  v roce 2012  
  

Svoz a likvidace komunálního odpadu – popelnice (každý lichý týden) 
Částka:                             480,- Kč / osoba  s trvalým pobytem / rok  
              480,- Kč / objekt sloužící k individuální rekreaci 
podnikatelé  96,- Kč včetně 20 % DPH/ 1 popelnice objemu 110 litrů / 
svoz   

      splatnost do:  30. 4. 2012 
Poplatek za psa 

Částka:  100,- Kč u rodinného domku  
  250,- Kč v činžovním domě  

      splatnost do:  31. 3. 2012 
Pronájem pozemků 
Částka: dle nájemní smlouvy        splatnost do:  31. 3. 2012 
 
Stočné     
Paušální platby zpětně za rok 2011    14,89 Kč/m3 včetně 10 % DPH 
                                             splatnost do:  31. 3. 2012 
Dle odečtu vodoměrů za rok 2012     15,40 Kč/m3 včetně 14 % DPH             
                                          splatnost do:  průběžně 

------------------------------------------------------------------------------ 
 

 
Dovolená lékařů 
 
MUDr. Zdeněk Abel:  
            28. 12. – zástup MUDr. Mertlík (7,30 – 9,30 hodin) 

30. 12. – zástup MUDr. Mertlík (15,30 – 17,00 hodin) 
- ve čtvrtek 29. 12.:  ordinace otevřena od 12,00 do 16,00 hodin 

(ranní odpadá) 
 

MUDr. Marie Čapková: 23. a 30. 12. - zástup v Rychnově nad Kněžnou 
 

MUDr. Božena Čižinská: 23. a 27. 12. - zástup v Potštejně 
 
 
  



Oprava vodovodu 

 

 

Zmizela další „dominanta“  městyse – pilíře z řeky jsou pryč. 

 
 

Loňská zima…. dočkáme se i letos sněhové nadílky? 
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